
 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 27/9/2024 
 

Του:  Βιλιάρδου Βασίλειου, Βουλευτή Β1' Βορείου Τομέα Αθηνών 
  

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Ανάπτυξης 
 Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
 
 

ΘΕΜΑ:  «Αδιευκρίνιστος ο ρόλος της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας στη στήριξη των 

υγιών μικρών επιχειρήσεων όταν οι τελευταίες χρησιμοποιούν τις εγγυήσεις της 
για πρόσβαση σε τραπεζικό δανεισμό» 

 

Κύριοι Υπουργοί, 

Δεχθήκαμε πρόσφατα διαμαρτυρία από επιχειρηματία που λειτουργεί ένα ακμάζον εδώ και 

πλέον των 30 ετών οινοποιείο στην Πελοπόννησο,  σχετικά με τον αθέμιτο, κατά τη γνώμη του 

(αλλά και τη δική μας), αποκλεισμό που υφίσταται από την άντληση ρευστότητας μέσω 

τραπεζικού δανεισμού, ο οποίος  αποκλεισμός, εξ’ όσων μας ανέφερε, μεθοδεύτηκε από τις 

λειτουργούσες στην Επικράτεια συστημικές τράπεζες. Ο εν λόγω, εξιστορώντας τις συνθήκες 

που τον οδήγησαν στο αδιέξοδο που άδικα βιώνει, μας περιέγραψε ότι αποφασίζοντας να 

αναβαθμίσει λειτουργικά το οινοποιείο του, μέσω άντλησης ρευστότητας, εντάχθηκε στο 

πρόγραμμα «ΤΕΠΙΧ 3», της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας. Κατόπιν κατάθεσης της 

σχετικής αίτησης στην τελευταία και αφού έλαβε πιστοποιημένη εγγύηση για το ότι δεν έχει 

οφειλές προς τράπεζες, ασφαλιστικούς φορείς και Εφορία, πήρε την οδηγία να απευθυνθεί σε 

κάποια εκ των μεγάλων συστημικών τραπεζών για δανεισμό.  
 

Ωστόσο, όταν ο ως άνω επιχειρηματίας προσέγγισε τις ανωτέρω τράπεζες, αντιμετώπισε μια 

απόρριψη του αιτήματός του για δανεισμό, παρ’ ότι διέθετε την παραπάνω αναφερόμενη 

εγγύηση από την Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα, περί του ότι δεν έχει οφειλές και παρά το 

ότι το οινοποιείο του έχει προσοδοφόρους κύκλους εργασιών. Χαρακτηριστικά, δε, ο ανωτέρω 

επιχειρηματίας μας ανέφερε ότι η ως άνω εγγύηση της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας δεν 

έγινε  αποδεκτή από τα αρμόδια διευθυντικά στελέχη των τραπεζών, με τα προαναφερθέντα 

στελέχη να του κάνουν λόγο για την ανάγκη ανεύρεσης ενός εγγυητή μου που θα έχει υπό την 

κατοχή του μεγάλης αξίας ακίνητη περιουσία(!). Η προαναφερθείσα αντιμετώπιση, όπως μας 

ενημέρωσε ο ως άνω επιχειρηματίας, τον γέμισε εύλογες απορίες για τον ρόλο της Ελληνικής 

Αναπτυξιακής Τράπεζας στη στήριξη των μικρομεσαίων επιχειρηματιών, στήριξη η οποία 

διαφημίζεται, παρ’ όλα αυτά, ευρέως, στο κοινό των ιδιοκτητών μικρών επιχειρήσεων. Θεωρεί, 

δε, τραγικά απαράδεκτο ο ανωτέρω κριθείς, στην πράξη, ως «μη αξιόχρεος» επιχειρηματίας, 

το ότι τον προέτρεψαν τα παραπάνω στελέχη τραπεζών να πάρει ένα δάνειο καταναλωτικό(!) 

για να εξυπηρετήσει τις ανάγκες ρευστότητάς του, με ένα αποτρεπτικό και ασύμφορο για 

επαγγελματικό δανεισμό επιτόκιο της τάξης του 10 με 15%.  
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Αυτές οι προτροπές, σε συνδυασμό με τις καθησυχαστικές διαβεβαιώσεις που λάμβανε, κατά 

τους ισχυρισμούς του, ο ως άνω επιχειρηματίας από την διοίκηση της Ελληνικής Αναπτυξιακής 

Τράπεζας, περί της ύπαρξης και της διαθεσιμότητας κεφαλαίων που θα μπορούσαν να 

δρομολογηθούν μέσω δανεισμού προς μια επιχείρηση κλάσης όπως η δική του, μας 

προκαλούν εύλογα ερωτήματα, τόσο για τον θεσμικό ρόλο στην στήριξη της 

επιχειρηματικότητας της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας, όσο και για τον αν 

νομιμοποιούνται θεσμικά οι τράπεζες της χώρας μας να μην λαμβάνουν υπόψη τις εγγυήσεις 

που η Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα χορηγεί, αποκλείοντας την πρόσβαση στο δανεισμό 

των μικρών υγιών επιχειρήσεων. Τέλος, ακόμα περισσότερα ερωτήματα μας προκαλεί η 

απουσία του εποπτικού ρόλου της Τράπεζας της Ελλάδος στην παραπάνω παγιωμένη, ως 

φαίνεται, κατάσταση, όπου δεν λαμβάνονται πρωτοβουλίες άρσης του αποκλεισμού της 

πρόσβασης σε δανεισμό των μικρών επιχειρήσεων, όταν οι εν λόγω κατέχουν πιστοποιήσεις 

φερεγγυότητας που χορηγεί η Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα.  

 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί:  
 

1. Ποιος είναι ο προβλεπόμενος θεσμικά ρόλος της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας στην 

στήριξη της μικρής και μεσαίας επιχειρηματικότητας;  

2. Νομιμοποιούνται θεσμικά οι τράπεζες της χώρας μας να μην λαμβάνουν υπόψη τις 

εγγυήσεις που χορηγεί η Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα, αποκλείοντας την πρόσβαση στο 

δανεισμό των μικρών υγιών επιχειρήσεων.  

3. Προτίθεσθε να παρέμβετε στην Τράπεζα της Ελλάδος, προκειμένου η τελευταία, ασκώντας 

τον εποπτικό ρόλο που οφείλει, να λάβει πρωτοβουλίες για την άρση του αποκλεισμού της 

πρόσβασης σε δανεισμό των μικρών επιχειρήσεων, όταν οι εν λόγω κατέχουν πιστοποιήσεις 

φερεγγυότητας τις οποίες χορηγεί η Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

 

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 

 




